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Äldreförvaltningens uppföljning visar att ersättningen fått effekt, att 

bemanningen utökats och att merparten av enheterna kommer att 

permanenta den utökade bemanningen när ersättningen inkluderas i 

den ordinarie ersättningen.  

Vänsterpartiet vill understryka vikten av att vi får en uppföljning 

även framgent. Om ersättningen nu kommer alla till godo förutsätter 

vi att bemanningen också förbättras på alla boenden, och det blir då 

viktigt att följa upp de boenden som inte ännu utnyttjat denna 

möjlighet.”  

 

§ 12    Uppföljning av stadens Lex Sarah rapportering för 
år 2013 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 410-180/2014. Ärendet är gemensamt för 

äldrenämnden och socialnämnden.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag  

till beslut med instämmande av vice ordföranden Christopher 

Ödmann m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten 

Torun Boucher (V). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget 

särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande 

med instämmande av ledamoten Torun Boucher (V). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att samtliga partier ställde sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

 Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande med stadsdelsnämndernas och berörda 

övriga nämnders redovisning av inkomna rapporter 

enligt Lex Sarah för år 2013 och överlämnar det till 

kommunfullmäktige. 

 

2. Äldrenämnden delger ärendet till stadsdelsnämnderna 

och berörda övriga nämnder för kännedom. 

 



 Protokoll 

Sida 13 (15)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 6 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 10 juni 2014 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Ärendet ger en värdefull överblick. Men vad som är 

otillfredsställande är vetskapen att det sannolikt finns händelser och 

förhållanden som bör anmälas och rapporteras men som inte blir 

rapporterade. Det finns inte tillräckliga incitament för att anmäla 

förhållanden som antyder kvalitetsbrister i det egna handlandet. 

 

Rapporteringen är ojämnt fördelad mellan olika 

verksamhetsområden. De som rapporterar minst är privata 

hemtjänstföretag, visar en granskning av Lex Sarah som 

Kommunalarbetaren gjort. Inspektionen för vård och omsorg (IVO), 

tror inte att antalet rapporter helt avspeglar verkligheten. Risk finns 

t.ex. för att hemtjänstutförare undviker att göra Lex Sarah-rapporter 

och anmälningar av rädsla för att mista kunder.  

 

Frågan är om inte den som är rapporteringsskyldig borde få lämna 

en Lex Sarah-anmälan anonymt. Det är också av stor vikt att full 

meddelarfrihet införs hos samtliga utförare av äldreomsorg i 

Stockholms stad.” 

 

Särskilt uttalande från (S) och (V): 

”Vi kan konstatera av de siffror som presenteras i rapporten att en 

högre andel ärenden hos de privata utförarna går till IVO än antalet 

ärenden hos de kommunala utförarna. Därmed är det viktigt att titta 

på anledningen till detta. 

Lex-Sarah anmälningar borde i större utsträckning användas till 

systematiskt förbättringsarbete, precis så som all avvikelsehantering 

och Lex-Maria anmälningar också borde göra. En gemensam mall 

för rapportering och åtgärder vore att föredra framöver.” 

 

§ 13    Anmälan av ekonomisk månadsrapport för 
äldrenämnden för maj 2014  

Ärendet 

Föreligger ärende dnr 122-94/2014  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag  

till beslut med instämmande av vice ordföranden Christopher 

Ödmann m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten 

Torun Boucher (V). 

 

Beslutsgång 


